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Abstact :

The study aims to clarify the impact of strategic management of human resources on the development of
intellectual capital in organizations. The study population was represented in all the frameworks of the
antibiotic branch of the SAIDAL complex. The study concluded that there is a statistically significant efTect
relationship between each of the strategies of obtaining, stimulating human resources and developing
intellectual capital, and that there is no effect relationship between strategies for preserving human resources
and developing intellectual capital.

Keyword : Strategic human resource management, human resource management strategies, intellectual capital.
Résumeé :

L'étude vise a elarifier I'impact de la gestion stratégique des ressources humaines sur le développement du
capital intellectuel dans les organisations, La population ¢tudide était représentée dans tous les cadres de la
branche antibiotique du groupe SAIDAL. L'étude a conclu quiil existe un effet statistiquement significatif
relation entre chacune des stratégies d'obtention.et de stimulation des ressources humaines et de développement
du capital intellectuel, et qu'il n'y a pas de relation d'effet entre les stratégics de préservation des ressources
humaines et de développement du capital intellectuel.

Mots clés ; Geston stratégique des ressources humaines, stratégies de gestion des ressources humaines, capital

neeilectuel




